
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jerzego Wcisłę 

na 31. posiedzeniu Senatu 

w dniu 8 października 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Zarządu Morskiego Portu Gdańsk SA Łukasza Greinkego 

Szanowny Panie Prezesie! 

W związku z budową kanału przez Mierzeję i realnym terminem jej zakończenia w 2023 r. oraz niejedno-

znacznymi opiniami o sensie realizacji inwestycji służącej rozwojowi portu w Elblągu, znajdującego się 

w odległości ok. 60 km od dużego portu morskiego w Gdańsku, proszę o odpowiedź na kilka pytań. 

1. Czy port w Gdańsku postrzega rozwój portu w Elblągu i powiększenie jego zdolności do przeładunku 

jednostek o zanurzeniu do 5 m, długości do 100 m i ładowności do ok. 3,5 tysięcy t jako groźną konkurencję, 

czy jako uzupełnienie oferty portu w Gdańsku? Dodam, że zdolności przeładunkowe portu w Elblągu szaco-

wane są na 1,5 miliona t, a docelowe – po wykonaniu dodatkowych inwestycji – do 3,5 miliona t rocznie. 

2. Ile jednostek o parametrach, dla których port w Elblągu będzie dostępny, jest obecnie obsługiwanych 

w porcie w Gdańsku? Jaka jest wielkość przeładunków z tych jednostek i jaki stanowi to udział w przeładun-

kach ogólnych? 

3. Jakie znaczenie będzie miała ewentualna utrata części tych przeładunków dla efektywności i wyników 

– także finansowych – portu w Gdańsku? 

4. Jaki procent ładunków rozładowywanych w porcie w Gdańsku drogę dalszą odbywa nie statkami mor-

skimi, a środkami transportu lądowego? Jaki udział w tej formie transportu ma transport kołowy, a jaki − 

kolejowy? 

5. Czy port w Gdańsku analizuje problem z wywożeniem ładunków z portu w głąb kraju w sytuacji moż-

liwych ograniczeń dla transportu kołowego w związku z obostrzeniami środowiskowymi? 

6. Port w Gdańsku angażował się w realizację strategii rewitalizacji Wisły jako drogi wodnej. Jak ocenia-

cie możliwość wykorzystania Wisły wraz z portem w Elblągu? 

7. Czy osiągnięcie dla polskich odcinków międzynarodowych dróg wodnych standardów zgodnych 

z Konwencją AGN jest postrzegane jako prorozwojowe dla portu w Gdańsku? Czy prowadzone są w tym 

kontekście jakieś badania lub analizy? 

Z góry dziękuję za – mam nadzieję – wyczerpującą odpowiedź. 

Z poważaniem 

Jerzy Wcisła 

 
 


